
Rada Miejska w Solcu Kujawskim 

 

Protokół nr LXXII/23  

LXXII sesja RM odbyta w dniu 25 sierpnia 2023 r.  

Obrady rozpoczęto 25 sierpnia 2023 r. o godz. 13:00, a zakończono o godz. 13:42 tego 

samego dnia. 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie kworum. 

 

W posiedzeniu wzięło udział 13 Radnych. 

Obecni: 

1. Andrzej Bąbka  

2. Grażyna Bieniek 

3. Dariusz Chojnacki 

4. Bartłomiej Czaki 

5. Agnieszka Dorawa 

6. Justyna Gapska 

7. Wiesław Kowalski 

8. Adam Michalak 

9. Tomasz Pacek 

10. Szymon Raczyński 

11. Tadeusz Szczepański 

12. Marzanna Szewczyk 

13. Alicja Żaguń 

Nieobecni, usprawiedliwieni Radni: Mariusz Damrat, Beata Kołota.  

Lista obecności Radnych stanowi – zał. nr 1 

Lista zaproszonych gości stanowi – zał. nr 2.  

 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

 

B. Czaki – Przewodniczący RM – Czy są uwagi do zaproponowanego porządku obrad 

LXXII sesji RM ?  

Radni nie wnieśli.  

B. Czaki – Przewodniczący RM – Kto z Radnych jest za przyjęciem porządku obrad ? 



Wyniki głosowania 

ZA : 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Andrzej Bąbka, Grażyna Bieniek, Dariusz Chojnacki, Bartłomiej Czaki, Agnieszka Dorawa, 

Justyna Gapska, Wiesław Kowalski, Adam Michalak, Tomasz Pacek, Szymon Raczyński, 

Tadeusz Szczepański, Marzanna Szewczyk, Alicja Żaguń. 

NIEOBECNI (2) 

Mariusz Damrat, Beata Kołota. 

Porządek obrad LXXII sesji został przyjęty jednogłośnie (zał. 3). 

 

3. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu Gminy Solec Kujawski na 2023 rok. 

 

A.Kowalska – Skarbnik Gminy – przedstawiła ww. projekt uchwały.  

B. Czaki – Przewodniczący RM – Czy są uwagi do przedstawionego projektu uchwały ?  

Radni uwag nie wnieśli. 

 

D. Chojnacki – Wiceprzewodniczący RM – podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu 

Gminy Solec Kujawski na 2023 rok.  

B. Czaki – Przewodniczący RM  - Kto z Radnych jest za przyjęciem w/w projektu uchwały? 

 

Wyniki głosowania 

ZA : 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Andrzej Bąbka, Grażyna Bieniek, Dariusz Chojnacki, Bartłomiej Czaki, Agnieszka Dorawa, 

Justyna Gapska, Wiesław Kowalski, Adam Michalak, Tomasz Pacek, Szymon Raczyński, 

Tadeusz Szczepański, Marzanna Szewczyk, Alicja Żaguń. 



NIEOBECNI (2) 

Mariusz Damrat, Beata Kołota. 

Uchwała nr LXXII/479/23 została podjęta jednogłośnie (zał. 4).  

4. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy Solec 

Kujawski na lata 2023 – 2026. 

 

A.Kowalska – Skarbnik Gminy – przedstawiła ww. projekt uchwały.  

B. Czaki – Przewodniczący RM – Czy są uwagi do przedstawionego projektu uchwały ?  

Radni uwag nie wnieśli. 

 

D. Chojnacki – Wiceprzewodniczący RM – podjęcie uchwały w sprawie zmiany 

wieloletniej prognozy finansowej Gminy Solec Kujawski na lata 2023 – 2026.  

 

B. Czaki – Przewodniczący RM  - Kto z Radnych jest za przyjęciem w/w projektu uchwały? 

 

Wyniki głosowania 

ZA : 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Andrzej Bąbka, Grażyna Bieniek, Dariusz Chojnacki, Bartłomiej Czaki, Agnieszka Dorawa, 

Justyna Gapska, Wiesław Kowalski, Adam Michalak, Tomasz Pacek, Szymon Raczyński, 

Tadeusz Szczepański, Marzanna Szewczyk, Alicja Żaguń. 

NIEOBECNI (2) 

Mariusz Damrat, Beata Kołota. 

Uchwała nr LXXII/480/23 została podjęta jednogłośnie (zał. 5).  

5. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku 

przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy nieruchomości gruntowej. 

 



B. Białkowska – Zastępca Burmistrza Solca Kujawskiego  – przedstawiła ww. projekt 

uchwały.  

B. Czaki – Przewodniczący RM – Czy są uwagi do przedstawionego projektu uchwały ?  

Radni uwag nie wnieśli. 

 

D. Chojnacki – Wiceprzewodniczący RM – podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody 

na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy nieruchomości 

gruntowej.  

 

B. Czaki – Przewodniczący RM  - Kto z Radnych jest za przyjęciem w/w projektu uchwały? 

 

Wyniki głosowania 

ZA : 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Andrzej Bąbka, Grażyna Bieniek, Dariusz Chojnacki, Bartłomiej Czaki, Agnieszka Dorawa, 

Justyna Gapska, Wiesław Kowalski, Adam Michalak, Tomasz Pacek, Szymon Raczyński, 

Tadeusz Szczepański, Marzanna Szewczyk, Alicja Żaguń. 

NIEOBECNI (2) 

Mariusz Damrat, Beata Kołota. 

 

Uchwała nr LXXII/481/23 została podjęta jednogłośnie (zał. 6).  

6. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od zbycia w drodze 

przetargu nieruchomości gruntowej zabudowanej, stanowiącej własność Gminy Solec 

Kujawski. 

 

B. Białkowska – Zastępca Burmistrza Solca Kujawskiego  – przedstawiła ww. projekt 

uchwały.  

B. Czaki – Przewodniczący RM – Czy są uwagi do przedstawionego projektu uchwały ?  



Radni uwag nie wnieśli. 

 

D. Chojnacki – Wiceprzewodniczący RM – podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody 

na odstąpienie od zbycia w drodze przetargu nieruchomości gruntowej zabudowanej, 

stanowiącej własność Gminy Solec Kujawski.  

 

B. Czaki – Przewodniczący RM  - Kto z Radnych jest za przyjęciem w/w projektu uchwały? 

 

Wyniki głosowania 

ZA : 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Andrzej Bąbka, Grażyna Bieniek, Dariusz Chojnacki, Bartłomiej Czaki, Agnieszka Dorawa, 

Justyna Gapska, Wiesław Kowalski, Adam Michalak, Tomasz Pacek, Szymon Raczyński, 

Tadeusz Szczepański, Marzanna Szewczyk, Alicja Żaguń. 

NIEOBECNI (2) 

Mariusz Damrat, Beata Kołota. 

 

Uchwała nr LXXII/482/23 została podjęta jednogłośnie (zał. 7).  

7. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku 

przetargowego trybu zawarcia umowy najmu lokalu użytkowego. 

 

B. Białkowska – Zastępca Burmistrza Solca Kujawskiego  – przedstawiła ww. projekt 

uchwały.  

B. Czaki – Przewodniczący RM – Czy są uwagi do przedstawionego projektu uchwały ?  

Radni uwag nie wnieśli. 

 

D. Chojnacki – Wiceprzewodniczący RM – podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody 

na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy najmu lokalu 

użytkowego.  

 



B. Czaki – Przewodniczący RM  - Kto z Radnych jest za przyjęciem w/w projektu uchwały? 

 

Wyniki głosowania 

ZA : 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Andrzej Bąbka, Grażyna Bieniek, Dariusz Chojnacki, Bartłomiej Czaki, Agnieszka Dorawa, 

Justyna Gapska, Wiesław Kowalski, Adam Michalak, Tomasz Pacek, Szymon Raczyński, 

Tadeusz Szczepański, Marzanna Szewczyk, Alicja Żaguń 

NIEOBECNI (2) 

Mariusz Damrat, Beata Kołota. 

 

Uchwała nr LXXII/483/23 została podjęta jednogłośnie (zał. 8).  

8. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie odpłatnej służebności 

przesyłu. 

 

B. Białkowska – Zastępca Burmistrza Solca Kujawskiego  – przedstawiła ww. projekt 

uchwały.  

B. Czaki – Przewodniczący RM – Czy są uwagi do przedstawionego projektu uchwały ?  

Radni uwag nie wnieśli. 

 

D. Chojnacki – Wiceprzewodniczący RM – podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody 

na ustanowienie odpłatnej służebności przesyłu.  

 

B. Czaki – Przewodniczący RM  - Kto z Radnych jest za przyjęciem w/w projektu uchwały? 

 

Wyniki głosowania 

ZA : 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 



Andrzej Bąbka, Grażyna Bieniek, Dariusz Chojnacki, Bartłomiej Czaki, Agnieszka Dorawa, 

Justyna Gapska, Wiesław Kowalski, Adam Michalak, Tomasz Pacek, Szymon Raczyński, 

Tadeusz Szczepański, Marzanna Szewczyk, Alicja Żaguń. 

NIEOBECNI (2) 

Mariusz Damrat, Beata Kołota. 

 

Uchwała nr LXXII/484/23 została podjęta jednogłośnie (zał. 9).  

9. Podjęcie uchwały w sprawie ustanowienie użytku ekologicznego „Źródliska na 

Wypaleniskach”. 

 

B. Białkowska – Zastępca Burmistrza Solca Kujawskiego  – przedstawiła ww. projekt 

uchwały.  

B. Czaki – Przewodniczący RM – Czy są uwagi do przedstawionego projektu uchwały ?  

Radni uwag nie wnieśli. 

 

D. Chojnacki – Wiceprzewodniczący RM – podjęcie uchwały w sprawie ustanowienie 

użytku ekologicznego „Źródliska na Wypaleniskach”.  

 

B. Czaki – Przewodniczący RM  - Kto z Radnych jest za przyjęciem w/w projektu uchwały? 

 

Wyniki głosowania 

ZA : 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Andrzej Bąbka, Grażyna Bieniek, Dariusz Chojnacki, Bartłomiej Czaki, Agnieszka Dorawa, 

Justyna Gapska, Wiesław Kowalski, Adam Michalak, Tomasz Pacek, Szymon Raczyński, 

Tadeusz Szczepański, Marzanna Szewczyk, Alicja Żaguń. 

NIEOBECNI (2) 

Mariusz Damrat, Beata Kołota. 

 

Uchwała nr LXXII/485/23 została podjęta jednogłośnie (zał. 10).  



10. Podjęcie uchwały w sprawie zaliczenia drogi do kategorii dróg gminnych. 

 

B. Białkowska – Zastępca Burmistrza Solca Kujawskiego  – przedstawiła ww. projekt 

uchwały.  

B. Czaki – Przewodniczący RM – Czy są uwagi do przedstawionego projektu uchwały ?  

Radni uwag nie wnieśli. 

 

D. Chojnacki – Wiceprzewodniczący RM – podjęcie uchwały w sprawie zaliczenia drogi do 

kategorii dróg gminnych.  

  

B. Czaki – Przewodniczący RM  - Kto z Radnych jest za przyjęciem w/w projektu uchwały? 

 

Wyniki głosowania 

ZA : 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Andrzej Bąbka, Grażyna Bieniek, Dariusz Chojnacki, Bartłomiej Czaki, Agnieszka Dorawa, 

Justyna Gapska, Wiesław Kowalski, Adam Michalak, Tomasz Pacek, Szymon Raczyński, 

Tadeusz Szczepański, Marzanna Szewczyk, Alicja Żaguń. 

NIEOBECNI (2) 

Mariusz Damrat, Beata Kołota. 

 

Uchwała nr LXXII/486/23 została podjęta jednogłośnie (zał. 11).  

11. Podjęcie uchwały w sprawie zasięgnięcia od Komendanta Wojewódzkiego Policji w 

Bydgoszczy informacji o kandydatach na ławników. 

 

Magdalena Rudna – Plewa – Sekretarz Gminy  – przedstawiła ww. projekt uchwały.  

B. Czaki – Przewodniczący RM – Czy są uwagi do przedstawionego projektu uchwały ?  

Radni uwag nie wnieśli. 

 

D. Chojnacki – Wiceprzewodniczący RM – podjęcie uchwały w sprawie zasięgnięcia od 



Komendanta Wojewódzkiego Policji w Bydgoszczy informacji o kandydatach na ławników..  

 

B. Czaki – Przewodniczący RM  - Kto z Radnych jest za przyjęciem w/w projektu uchwały? 

 

Wyniki głosowania 

ZA : 12, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Andrzej Bąbka, Grażyna Bieniek, Dariusz Chojnacki, Bartłomiej Czaki, Agnieszka Dorawa, 

Justyna Gapska, Wiesław Kowalski, Adam Michalak, Tomasz Pacek, Szymon Raczyński, 

Marzanna Szewczyk, Alicja Żaguń. 

PRZECIW (1) 

Tadeusz Szczepański. 

NIEOBECNI (2) 

Mariusz Damrat, Beata Kołota. 

 

Uchwała nr LXXII/487/23 została podjęta (zał. 12).  

12. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie trybu i sposobu 

powoływania oraz odwoływania członków Zespołu Interdyscyplinarnego w Solcu 

Kujawskim. 

 

B. Białkowska – Zastępca Burmistrza Solca Kujawskiego  – przedstawiła ww. projekt 

uchwały.  

B. Czaki – Przewodniczący RM – Czy są uwagi do przedstawionego projektu uchwały ?  

Radni uwag nie wnieśli. 

 

D. Chojnacki – Wiceprzewodniczący RM – podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w 

sprawie trybu i sposobu powoływania oraz odwoływania członków Zespołu 

Interdyscyplinarnego w Solcu Kujawskim. 



B. Czaki – Przewodniczący RM  - Kto z Radnych jest za przyjęciem w/w projektu uchwały? 

 

Wyniki głosowania 

ZA : 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Andrzej Bąbka, Grażyna Bieniek, Dariusz Chojnacki, Bartłomiej Czaki, Agnieszka Dorawa, 

Justyna Gapska, Wiesław Kowalski, Adam Michalak, Tomasz Pacek, Szymon Raczyński, 

Tadeusz Szczepański, Marzanna Szewczyk, Alicja Żaguń. 

NIEOBECNI (2) 

Mariusz Damrat, Beata Kołota. 

 

Uchwała nr LXXII/488/23 została podjęta (zał. 13).  

13. Wolne głosy i wnioski. 

 

Radny T. Pacek – zgłosił wniosek dot. terminu budowy sieci wodociągowej w ul. 

Wyczółkowskiego. Czy została podpisana umowa z ZGK Sp. z o.o. na wykonanie tego 

projektu ?   

Odpowiedzi udzieliła B. Białkowska – Zastępca Burmistrza informując, że umowa nie 

została jeszcze podpisana, rozmowy się toczyły, ale nie zostały jeszcze doprecyzowane, 

przekażemy ZGK Sp. z o.o. kwotę w wysokości 300.000 zł przeznaczoną na ten cel.   

Radna M. Szewczyk - zgłosiła wnioski dot.: 

- podania przyczyny wysokiej temperatury panującej w nowo otwartej grocie solnej przy 

Ośrodku Sportu i Rekreacji.  

Odpowiedzi udzielił W. Lutowski – Dyrektor OSiR informując, że cały czas staramy się ten 

problem rozwiązać, poszukiwana jest przyczyna tego stanu rzeczy, wystąpiły też kłopoty 

związane z wentylacją w tym pomieszczeniu. Zastanawiamy się nad rozwiązaniem 

alternatywnym. 



B. Białkowska – Zastępca Burmistrza dodała, że grota solna dopiero co została oddana do 

użytku i jest jeszcze na gwarancji i w jej ramach prowadzone są rozmowy z wykonawcą.  

- dot. opinii Pani Burmistrz na temat planowanej inwestycji na terenie Parku Przemysłowego i 

wynikającego z  raportu o oddziaływaniu na środowisko  dopuszczalnego ruchu: 590 

samochodów ciężarowych na dobę i 500 samochodów osobowych na dobę 7 dni w tyg. przez 

24 godziny na dobę. Ruch ten odbywać się będzie ul. Kujawską, ul. Lipową i ul. Toruńską. 

Mieszkańcy są tym zbulwersowani, planują składanie protestów zbiorowych.  

B. Białkowska  Zastępca Burmistrza odpowiedziała, że w tej sprawie wpłynęły do Urzędu 

zapytania również uwagi mieszkańców dot. ruchu pojazdów ciężarowych. Odpowiedzi 

zostały mieszkańcom udzielone. Zdecydowanie największy ruch samochodów będzie 

odbywał się drogą krajową nr 10. Aktualnie przygotowywana jest decyzja 

ustalająca  środowiskowe uwarunkowania dla przedsięwzięcia. Dodała, że samochody 

ciężarowe poruszające się od strony Torunia do ul. Unii Europejskiej będą poruszać się droga 

krajową nr 10, nie będą zjeżdżać w stronę Przyłubia, aby ul. Lipową dojechać do ul. Unii 

Europejskiej, choć taka możliwość istnieje. Udzielimy Radnym w tej sprawie szczegółowej 

odpowiedzi na piśmie.          

 

Radny T. Pacek – dopytał czy grant w wysokości 300.000 zł na budowę sieci wodociągowej 

w ul. Wyczółkowskiego, przepadnie jeśli nie zostanie wykorzystany do końca 2023 roku ? 

Odpowiedzi udzieliła A. Kowalska – Skarbnik Gminy informując, że Gmina otrzymała 

środki w wysokości 300.000 zł z Ministerstwa Finansów z realizacją do 2024 roku. Gmina 

jest po rozmowach z ZGK Sp. z o.o. Teraz czekamy na stosowne porozumienie. Zapewniła, 

że do końca roku środki te nie przepadną.  

T. Głowski z Fundacji JeKo – podziękował Radnym za podjęcie uchwały w sprawie 

ustanowienia użytku ekologicznego Źródliska na Wypaleniskach. Zależy nam na ich 

zachowaniu, bez blokowania budowy S10. Dla Solca jest to wielki skarb i miejsce gdzie 

mieszkańcy mogą odpocząć a Solec może uzyskać odpowiednią sławę.   

B. Białkowska – Zastępca Burmistrza zaprosiła zebranych na Dożynki Gminne, które 

odbędą się 9.09.2023 r. i rozpoczną się mszą św. o godz. 14.00 oraz na Narodowe Czytanie 

organizowane przez Bibliotekę Publiczną, które odbędzie się 11.09.2023 r. na Placu Jana 

Pawła II. Ponadto dodała, że Biblioteka przygotowuje grę komputerową „Śladami 



celebrytów” dwudziestolecia międzywojennego w Solcu Kujawskim. Z kolei 25.08.2023 r. o 

godz. 16.00 na Placu Jana Pawła odbędzie się otwarcie wystawy „Szlakiem 

Kopernikowskim” organizowanej przez Urząd Marszałkowski przy współpracy z Muzeum 

Solca.  Pani Zastępca Burmistrza poinformowała też, że Gmina złożyła akces na 2024 rok do 

Urzędu Marszałkowskiego chęci przystąpienia jako partner projektu w ramach Tele - opieki 

dla seniora i usług sąsiedzkich. Jak co roku Gmina w br. rozpoczyna działania dot. 

przeciwdziałania upadkom.        

 

14. Zamknięcie sesji. 

B. Czaki – Przewodniczący RM  - podziękował za udział w sesji RM i zamknął obrady 

LXXII sesji o godz. 13.42.  

 

Bartłomiej Czaki  

Przewodniczący 

Rada Miejska w Solcu Kujawskim 

  

 

Protokołowała:  

Katarzyna Ciudzińska 


